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KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Húsvétvasárnap van!
A győzedelmes életet ünnepeljük!

Kedves Testvérek!
Angelus Sziléziusz mondotta: Krisztus ezerszer megszülethet Betlehemben, ha benned nem
születik meg, annyi, mintha meg sem született volna. Krisztus ezerszer meghalhat és ezerszer
feltámadhat Jeruzsálemben, ha bennünk fel nem támad, akkor nincs lehetőségünk az életre!
Ünnepeljünk, kérjük Isten segítségét, hogy emberhez méltó életet élhessünk!

Szentbeszéd
A mai nap az élet ünnepe!

Krisztus szenvedése, halála, feltámadása a titkok világába tartozik!

Kedves Testvérek!
Ahhoz, hogy az ember ebből élni tudjon, be kell látnia, hogy nemcsak az létezik, amit az
ember fel tud fogni, meg tud érteni, következtetések révén megragadhat. Az élet sokkal, de
sokkal gazdagabb annál, mintsem így le lehetne egyszerűsíteni!

Húsvét az élet sajátos értelmezése a remény felől!
Remény nélkül nem lehet élni!

Az evangélium az öröm evangéliuma!
Ez figyelmeztet bennünket. Tegnap este azzal a kérdéssel foglalkoztunk, hogy tud-e még az
ember  húsvétot  ünnepelni  a  harmadik  évezred  elején.  A  Szentatya  foglalkozik  ezzel  a
kérdéssel. Az evangéliumot 2000 esztendő óta, mint  örömhírt emlegetjük. A Szentatya kis
változtatással  arról  beszél,  hogy  az  öröm evangéliuma az,  ami  meg  kell,  hogy  szólítson
bennünket.  Az  evangélium örömhír,  így  tanultuk,  így  értelmeztük a  krisztusi  üzenetet.  A
Szentatya kis fordulatot ad ennek a gondolatnak, azt mondja, hogy az öröm evangéliuma! Ez
azért került elő és azért született meg a Szentatya szívében, mert mintha nem tudnánk örülni.
Ez összefügg húsvét ünneplésével. 

Mindenképpen szeretnénk előre nézni és méltóképpen ünnepelni,
mert jövőnk van!

Képesek vagyunk-e erkölcsi forradalomra?
A  zsidók  politikai  forradalmat  vártak  Jézustól.  Jézus  nem  ezért  jött!  Jézus  teológiai
forradalmat  hajtott  végre  és  mi  a  mai  napig  ennek  a  jézusi  felfogásnak  szellemében
gondolkodunk Istenről,  hitünkről,  kereszténységünkről.  A teológiai  forradalom azt  jelenti,
hogy Jézus Krisztus Istenről egy új képet jelenített meg számunkra. Isten nem az az Isten, akit
a  zsidóság  Istenként  tisztelt,  akiről  a  zsidó  írástudók  tanítottak,  beszéltek.  Az  az  Isten  a
hatalom  Istene,  olyan  hatalomnak  Istene,  aki  e  világi  szempontból,  e  világi  értelemben
gyakorolja a hatalmat. Jézus Istene nem a hatalom Istene! 
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Jézus Istene a szeretet Istene, a megbocsátás, a béke Istene!
Be kell látnunk, hogy nincs továbblépés megbocsátás nélkül!

Aki megmakacsolja magát, akinek megkeményedett a szíve, 
aki nem akarja a békét, a békességet, 
az nem akar védelmet nyújtani a másik embernek,
az nem tud következő lépést tenni! 

Jézus föltámadása után minden alkalommal hangsúlyozza:
„Békesség veletek!”

Két forradalomról tudunk a keresztény eszmevilágban: a zsidók várta politikai forradalomról,
a  Krisztus  hozta  teológiai  forradalomról.  Nekünk  azon kell  elgondolkodni,  hogy képesek
vagyunk-e erkölcsi forradalomra. Megérett erre a világ és megérett erre az Egyház!

Képesek vagyunk-e meggyógyítani a lelkünket?
Egyfolytában erkölcsi  válságról hallunk, erkölcsi  megújulásokról  beszélnek az elkötelezett
teológusok. Ha mi húsvétot akarunk ünnepelni, akkor ezt a fordulatot kell megtenni! 

A Szentatya erre utal, ezzel a kérdéssel foglalkozik,
hogy az erkölcs a lélek egészsége!

A kérdés az, hogy képesek vagyunk-e arra, 
hogy meggyógyítsuk a lelkünket? 
Minden gondunk, bajunk, minden zűr-zavar 
a beteg lelkünkből árad ki a világba! 

Minden azon múlik, képesek vagyunk-e erre a forradalmi fordulatra!

Anyagelvű gondolkodó nem tud emberi értékeket megjeleníteni!
Sajátos helyzetben vagyunk, mert úgy tűnik, hogy Krisztus istenképe mintha elillant volna.
Az emberek istentelenek, távol kerültek Istentől. Az emberiség Isten nélkül tervezi az életét,
mindent ebből a szemszögből néz. Ez a kísértés mindent meghatároz, mert kísértés az, hogy
berendezzük az életünket  Isten nélkül  és  hiszünk abban,  hogy ez az Isten nélküli  emberi
próbálkozás  megoldást  hoz.  Nem!  Tapasztaljuk,  hogy  nem!  Ez  a  világ  a  humanizmust
hangoztatja,  a  szabadságot  emlegeti.  Ha  a  humanizmus  szószólója,  aki  a  szabadság
szerelmese, de ugyanakkor materialista, akkor vége mindennek. Materialista gondolkodású
humanista fából vaskarika! Ilyen nincs!

Egy anyagelvű gondolkodó 
nem tud emberi értékeket megjeleníteni! 
Eredményei lehetnek, művei lehetnek, 
csak éppen nincs fogalma a világról 
és nem tud mit kezdeni a másik emberrel!

Az erkölcsi forradalomban normákhoz igazodunk!
Ebből a szempontból nagyon fontos az erkölcsi forradalom, ami azt jelenti, hogy az ember
normákhoz igazodik!  Ez abban áll,  hogy minden helyzetben, minden körülmények között
ezeknek a normáknak érvényt szerez az ember! 
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A normákhoz igazodások nemcsak addig tartanak, 
amíg az ember javát, érdekét szolgálják, 
hanem tovább, 
amikor ez tőle nagy áldozatokat kíván! 

Tudomásul kell vennünk a normarendszerben,
 hogy egymásért élünk!

Ez az életünk értelme: egymásért élünk!

Ha ez  az  erkölcsi  forradalom nem megy végbe,  akkor  húsvét  ünneplése  egy szent  játék.
Sajátos ez a világ, amelyben élünk!

Menjetek Galileába, ott majd találkozunk!
A Szentatya hangsúlyozza azt, amit Jézus üzen az asszonyokon keresztül a tanítványoknak és
minden embernek,  hogy menjetek  Galileába,  ott  majd  találkozunk!  Menjetek  Galileába  a
pogányok földjére, mert az ember egy profán világban él. Világunk azoknak a világa, akikkel
együtt élünk, akik nem teszik be a templomba a lábukat. Hozzájuk kell elvinni az üzenetet. 

Kik tudják elvinni az üzenetet? 
Az egészséges lelkű emberek, 
akik nem csupán magukra gondolnak,
akik lelkében lejátszódott a nagy átalakulás, 
akik tudatosan, következetesen normakövető emberek!

Ebben az a csodálatos, hogy ez kötelező mindenki számára,
különben nem lehet közösségben élni!

Nem ettől szenved a világ? Azért nem húsvéti világ ez a világ, mert ha az ember csak a maga
javát, a maga érdekét nézi, akkor mit tud kezdeni a másik emberrel. Egyetlen motivációja van,
a másikból élni, esetleg a másikat kihasználni és ezáltal előnyöket szerezni magának.

Az Egyháznak is meg kell tenni ezt a forradalmi fordulatot!
A Szentatya igazi problémája az, hogy az Egyház sem tud igazán húsvétot ünnepelni! Mintha
ott  is  igen  nagy  bajok  lennének.  Az  igazság  az,  amit  Babits  Mihály  a  Psychoanalysis
Christiana című versében megfogalmazott:  Mi  egyháziak,  hívők,  magunkat  kereszténynek
tartók  is  olyanok  vagyunk,  mint  a  fülkékbe  beállított  szentek  szobrai,  amelyeket  kifelé
megmunkáltak, de hátul hozzájuk se nyúltak. 

A keresztényeknek, az egyháziaknak is
ezt a forradalmi fordulatot meg kell tenni!
Úgy tűnik, mi is inkább a világnak akarunk megfelelni 
és kevésbé az Istennek! 
Nekünk is az a legfontosabb, hogy milyen az arcunk, 
milyennek látnak bennünket. Ez mindennél fontosabb. 

Ami igazán meghatározza létünket,
 ami a lényeget jelenti,

mintha már az egyháziaknak,
 a híveknek, a keresztényeknek sem lenne fontos!

Idáig jutottunk!
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Ezért  oly  nagyon  fontos  ez  az  erkölcsi  megújulás!  A  világ  már  érzi  a  bajt.  Európa
különösképpen bajban van. A Szentatya rádöbbent arra, hogy mekkora nagy a baj, különösen
a civilizált világban. A pápa egymásután olyan lépéseket tesz, amelyek arra utalnak, hogy a
mai  helyzetért,  a  mai  elsekélyesedett  egyházi  helyzetért  Európa  kereszténysége  a  felelős,
kevésbé a szegény országok keresztényei.

Húsvét van, húsvét az élet ünnepe!
Élni csak a remény felől lehet!

Élni csak a megújulással a szívünkben lehet!

Imádkozzunk azért ebben a szentmisében, hogy valóban ne a halál hírnökei legyünk, hanem
legyünk ajándékká egymás számára, legyünk ajándékká a világ számára azáltal, hogy 

mi erkölcsösen gondolkodunk, 
meggyógyítjuk a lelkünket az által,

hogy Isten elvárásaihoz igazodunk minden körülmények között
és akkor értelme lesz az életünknek!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Ebben  az  imádságban  különösen  gondoljunk  arra,  milyen  fontos,  hogy  lelkileg
meggyógyuljunk,  hogy  egészségesek  legyünk!  Ez  az  erkölcsi  megújulás  átformálja  az
arculatunkat, gondolkodásunkat, cselekedeteinket és az egész világot! 

Az egészséges lelkű ember megbocsátó, irgalmas, békességet szerez,
vagyis védettséget nyújt a másik embernek!

Nem  csak  a  hajléktalanok,  idősek,  szegények  szorulnak  erre  rá,  hanem  mindannyian
rászorulunk. Egymást hordozzuk ez által!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Isten  adjon  mindenkinek  sok-sok  kegyelmet,  hogy  valóban  meg  tudjunk  újulni  lélekben.
Tudjuk  rányomni  erre  a  világra  a  keresztény  lélek  pecsétjét,  hogy  változzon  ez  által  az
arculata!  Tőlünk  függ!  Ez  a  küldetésünk!  Kérjük  Isten  támogatását,  hogy  adjon  ehhez
elegendő erőt!

+  Á L D Á S  +
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